



FROCS News #29



Friends Of the Centaure Society Hofheim/Lubbock

11th Annual Meeting of the FROCS
 Centaure Aficionados & all wanna-be friends
 Sportschützenclub Rütthen e.V., Schneringer Straße 50, D-59602 Rütthen
 Phone +49-2952-2155
 July 16/17, 2022 – 3rd Announcement

The Action Team of the 11th Meeting of the FROCS

Hot from the press of SSV Rütthen: The ventilating systems of all their indoor ranges are currently being updated. The task is expected to be completed soon and certainly before our meeting. This technical improvement will be very much appreciated particularly by the black powder shooters.

Thanks to our team of movers and shakers that we expect to launch this 11th Meeting as scheduled. Below are pictures of the lady and the gentlemen who are getting these myriads of tasks done.

11. Jahrestreffen der FROCS

Centaure-Fans & alle, die es werden möchten
 Sportschützenclub Rütthen e.V., Schneringer Straße 50, D-59602 Rütthen
 Telefon +49-2952-2155
 16./17. Juli 2022 – 3. Mitteilung

Die Macher des 11. FROCS-Treffens

Aktuelle Mitteilung vom SSV Rütthen: Die Lüftungsanlagen der geschlossenen Stände werden derzeit auf den neuesten Stand gebracht. Das wird zeitnah abgeschlossen sein, auf jeden Fall vor unserem Treffen. Diese technische Verbesserung werden besonders von den Schwarzpulverschützen begrüßen.

Dass wir dieses 11. Treffen auf die Beine stellen können, davon gen wir fest aus und verdanken das unserem Team von Machern. Hier Bilder dieser Dame und der Herren, die das alles möglich machen.



- Details**
1. President & host, SSV Rütthen
 2. Moderator, RO, auctioneer
 3. Miniature gun exhibition
 4. Lecture, round table "collector's license"
 5. Match Director & RO
 6. Range Master, RO & match results
 7. BBQ master
 8. BBQ master
 9. Exhibition 2nd & 3rd Gen. Colt C&B revolvers
 10. Main exhibition
 11. Main exhibition

- Names/Namen**
1. Gerd Scheidt
 2. FROCS #99 Jörg "Magic Joe" Ullrich
 3. FROCS #2 Wolf "Long Johns Wolf" Niederaastroth
 4. FROCS #213 Georg "The Fox" Reitmeyer
 5. FROCS #30 Michael "Socks" Mayer
 6. FROCS # 56 Michael "Archangel" van der Meulen
 7. FROCS #7 Dieter "Bumble Bee" Hummel
 8. FROCS #237 Günter "Gray Rider" Drost
 9. FROCS #189 Erwin "Kid O'Folliard" Gräber
 10. FROCS #140 Ingo "Cheyenne Wolf" Standke
 11. FROCS #214 Ernst "Alaska Wolf" Stollenwerk

- Details**
1. Vorstand & Gastgeber, SSV Rütthen
 2. Moderator, RO, Auktionator
 3. Miniaturwaffen-Ausstellung
 4. Festvortrag, Gespräch "Sammler-WBK"
 5. Match Director & RO
 6. Range Master, RO & Match-Auswertung
 7. Grillator
 8. Grillator
 9. Ausstellung 2. & 3. Gen. Colt-Perkussionsrevolver
 10. Haupt-Ausstellung
 11. Haupt-Ausstellung



FROCS News #29



12. Patron & editor-in-chief DWJ

13. Round table "Signatures of factory engraved Centaures"

14. Round table "Centaure barrel markings"

15. General Manager & host, SSV Rütthen

12. Nataly "Natty Gazetti" Kimmelmeier

13. FROCS #44 Erik "Erik Fridjoffson" Schelenz

14. FROCS #158 Michael "MacGloy" Gloystein

15. Ulrich Rustemeier

12. Schirmherrin & Chefredakteurin DWJ

13. Round Table "Signatures werksgravierter Centaure"

14. Round Table "Centaure-Laufbeschriftungen"

15. Geschäftsführer & Gastgeber, SSV Rütthen

The Centaure Data Bank

Per April 25, 2022 this is what we have in the "Centaure bank":

RNMAs & Marshals 1st variation	1,369
Civilians	67
Cavalries	122
Marshals 2nd variation	5
Pocket Armies & Odds and Ends	21
"Colterized" Centaures	11
TOTAL	1,595

These 1,595 Centaure correspond to 9.98 % of the total assumed production between the fall of 1959 and early summer of 1973. We are just 5 specimens shy of 10,0 % or 1.600 Centaures!

The last entry was below factory engraved **RNMA DeLuxe #12816** at Egun internet auction house (<https://www.egun.de/market/item.php?id=15178612>). Looks pretty good.



If you look for such a gem here is an opportunity. The current price is € 499.00.

Die Centaure Datenbank

Dies ist unser "Kontostand" per 25. April 2022:

RNMAs & Marshals 1. Variation	1,369
Civilians	67
Cavalrys	122
Marshals 2. Variation	5
Pocket Armys und Sonstige	21
"Colterisierte" Centaure	11
TOTAL	1.595

Diese 1.595 Centaure entsprechen 9,98 % der angenommenen Gesamtfertigung zwischen Herbst 1959 und Frühsommer 1973. Es fehlen gerade einmal 5 Stück an den 10 % oder 1.600 Centaure!

Der letzte Eintrag war dieser werksgravierte **RNMA DeLuxe #12816** auf dem Bild unten bei Egun (<https://www.egun.de/market/item.php?id=15178612>), dem Internet-Auktionshaus. Sieht gut aus.



Wer also solch ein Schätzchen sucht, der Preis liegt aktuell bei € 499,00.



FROCS News #29



The Official FROCS Poster of 2022

In our last FROCS News #28 we presented the English and German version of this year's poster. If you like to receive a high-resolution copy like to print it for your clubhouse I will gladly mail you a subject JPG.

Updates regarding our 11th Meeting of the FROCS in Rütthen

A few minor changes were implemented in the preliminary program. Therefore, please find attached find the

- **Amended preliminary program**, the
- **Announcement** of our **traditional Centaure & Conversion match** scheduled for Saturday, July 16, 2022, with the respective
- **Categories** and a
- **List of accommodations** in and around Rütthen and finally your
- **Registration** (one form per shooter, participant or visitor, please).

Only shooters transfer the € 30.00 entry fee, please, but donations for the meeting are very much appreciated, anyhow. Because the net proceeds will be for the benefit of the youth work of the SSV Rütthen.

If you intend to join the fun I suggest you block this special weekend of July weekend early. "Volunteering helpers" are very welcome from as early as of "High Noon" on Friday, July 15, 2022. Don't forget your work gloves. In case you will not use a bunk on the site of SSV Rütthen I suggest you make reservations at your hotel or boarding house soon.

Until then, stay healthy and see you all in Rütthen.

26.04.2022/WDN

Das offizielle FROCS-Poster von 2022

In der letzten FROCS News #28 präsentierten wir die deutsche und englische Version des diesjährigen Posters. Eine hochauflösende Kopie als JPG, vielleicht für Euer Clubhaus o.ä., maile ich auf Anforderung gern.

Aktualisierungen zu unserem 11. FROCS-Treffens in Rütthen

Es ergaben sich einige wenige Änderungen fürs geplante Programm. Heute nun erhaltet Ihr deshalb das

- **Aktualisierte vorläufige Programm**, die
- **Ausschreibung** fürs **traditionelle Centaure- & Conversion-Match** am Samstag, 16. Juli 2022, samt der
- **Wertungsklassen** sowie die
- **Liste von Übernachtungsoptionen** in und um Rütthen und schließlich Eure
- **Anmeldung** (bitte eine Anmeldung pro Schütze, Teilnehmer oder Besucher).

Das **Startgeld von € 30,00 überweisen bitte nur die Schützen**, aber Spenden nehmen wir trotzdem gern fürs Treffen an! Denn der Überschuss geht an den SSV Rütthen für seine Jugendarbeit.

Blockiert also dieses besondere Juli-Wochenende frühzeitig, wenn Ihr dabei sein möchtet. "Freiwillige Helfer" sind ab Freitagmittag, 15. Juli 2022, herzlich willkommen. Vergesst nicht Eure Arbeitshandschuhe. Soweit Ihr nicht auf dem Gelände des SSV Rütthen nächtigt, kümmert Euch bitte zeitnah um geeignete Hotels oder Pensionen.

Bis danne, bleibt gesund, wir sehen uns in Rütthen.